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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Ministeren bedes i forhold til den principaftale, der er indgået mellem skatteministeren og 

Finans Danmark i maj 2020 ift. ny model for udbytteskat, redegøre for, hvor lang tid der 

vil gå, inden det system til registrering af aktionærerne, som er foreslået i principaftalen, er 

implementeret. 

 

Svar 

Det er ikke på nuværende tidspunkt muligt at vurdere, hvornår et system til registrering af 

aktionærer er implementeret, samt udviklings- og driftsomkostningerne hertil. Det skyl-

des, at der er behov for en nærmere afdækning af, hvordan den nye model systemmæssigt 

skal håndteres, herunder i hvilken grad løsningen skal integreres med Skatteforvaltningens 

øvrige systemer, som bl.a. omfatter flere såkaldte legacy-systemer. Det er således erfa-

ringsmæssigt kompliceret at gennemføre integrationer og overføre data mv. mellem Skat-

teforvaltningens legacy-systemer og nyudviklede systemer. 

 

Hertil kommer, at der i den videre planlægning af projektet er behov for at tage hensyn til 

den samlede kapacitet til it-udvikling i Skatteforvaltningen, som pt. er fuldt udnyttet på 

grund af igangværende udviklingsopgaver.  

 

Disse forhold vil skulle afdækkes nærmere som led i en kommende foranalyse af den sy-

stemmæssige håndtering af den nye model på udbytteområdet. Foranalysen forventes 

igangsat i 2021. Med udgangspunkt i foranalysens afdækning vil der kunne gives et forelø-

bigt estimat for tidsplanen for implementeringen samt de tilhørende udviklings- ogdrifts-

omkostninger. 
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